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Protokół  Nr  47/2023 

 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu Gospodarki i Rolnictwa,  

Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Rewizyjnej 

odbytego w dniu 6 grudnia 2023 r. 

 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Rewizyjnej obecni wg listy obecności jak stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu:  

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 obecnych (2 nieobecnych), 

- Komisja Spraw Społecznych – 9 obecnych (1 nieobecny), 

- Komisja Rewizyjna – 4 obecnych, 

(nieobecni: Piotr Robaczyński, Eugeniusz Sierszulski).  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy, 

Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty w Pogorzeli – Marlena Kalbarczyk. 

 

Porządek posiedzenia: 

1.Otwarcie. 

2. Przyjęcia protokołu ze wspólnego posiedzenia komisji z dnia 24.10.2023 r. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat, ustalenia form i specjalności kształcenia dla nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pogorzela w 2024 roku, 

2) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024, 

3) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Pogorzeli na rok 2024, 

4) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2024-2035, 

5) uchwały budżetowej na rok 2024. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zamknięcie. 

 

Ad 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

o godzinie 12:00 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych oraz 

pracowników urzędu. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczą:  

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 7 obecnych (3 nieobecnych), 

- Komisja Spraw Społecznych – 9 obecnych (1 nieobecny), 

- Komisja Rewizyjna – 4 obecnych. 

(nieobecni: Donata Sońska, Piotr Robaczyński, Eugeniusz Sierszulski), co pozwala 

podejmować prawomocne decyzje. 

 

Następnie w związku z brakiem uwag Przewodniczący odczytał porządek posiedzenia: 
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1.Otwarcie. 

2. Przyjęcia protokołu ze wspólnego posiedzenia komisji z dnia 24.10.2023 r. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat, ustalenia form i specjalności kształcenia dla nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pogorzela w 2024 roku, 

2) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024, 

3) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Pogorzeli na rok 2024, 

4) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2024-2035, 

5) uchwały budżetowej na rok 2024. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zamknięcie. 

 

Ad 2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji. 

Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu Gospodarki i Rolnictwa oraz 

Komisji Spraw Społecznych z dnia 24 października 2023 r. został przyjęty w wyniku 

głosowania:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 7 głosów „za” (3 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Komisja Rewizyjna – 4 głosy „za”. 

 

Ad 3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego, ustalenia maksymalnej kwoty  

  dofinansowania opłat, ustalenia form i specjalności kształcenia dla nauczycieli  

  zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pogorzela   

  w 2024 roku,  

Dyrektor Marlena Kalbarczyk omówiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie 

projektu uchwały. Projekt uchwały Komisje zaopiniowały pozytywnie w wyniku głosowania: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 7 głosów „za” (3 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Rewizyjna – 4 głosy „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

2) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024, 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Barbara Owsianowska odczytała plan pracy 

Komisji Rewizyjnej na rok 2024. 

 

O godzinie 12:20 na posiedzenie dotarła radna Donata Sońska – obecnie w spotkaniu 

uczestniczy 13 radnych: 

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa –  8 obecnych (2 nieobecnych), 

- Komisja Spraw Społecznych – 9 obecnych (1 nieobecny), 

- Komisja Rewizyjna – 4 obecnych. 
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Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie 

projektu uchwały. Projekt uchwały Komisje zaopiniowały pozytywnie w wyniku głosowania: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Rewizyjna – 4 głosy „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

3) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Pogorzeli na rok 2024, 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

przedstawił plan pracy komisji. 

Następnie Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Andrzej Andrzejewski 

odczytał plan pracy komisji. 

W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady Miejskiej Daria Wyzuj przedstawiła plan 

pracy Rady Miejskiej na rok 2024.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie 

projektu uchwały. Projekt uchwały Komisje zaopiniowały pozytywnie w wyniku głosowania: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Rewizyjna – 4 głosy „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

4) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2024-2035, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy przedstawiła powyższy projekt uchwały 

(załącznik nr 5 do protokołu). 

Następnie Skarbnik Gminy odczytała Uchwałę Nr SO-11/0957/119/2023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 grudnia 2023 r.  

w sprawie wyrażenia opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela 

na lata 2024-2035 (opinia pozytywna), stanowiącą załącznik nr 6 do protokołu. 

 Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie 

projektu uchwały. Projekt uchwały Komisje zaopiniowały pozytywnie w wyniku głosowania: 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Rewizyjna – 4 głosy „za”. 

 

5) uchwały budżetowej na rok 2024, 

Skarbnik Gminy Katarzyna Kowańdy przedstawiła projekt uchwały budżetowej na rok 

2024 – omówiła plan dochodów i wydatków na rok 2024 (załącznik nr 7 do protokołu). 

Burmistrz Piotr Curyk szczegółowo omówił planowane wydatki majątkowe na rok 2024 

opiewające na kwotę 10.684.306,00 zł. 

Następnie Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski przedstawił:  
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- Uchwałę Nr SO-11/0952/119/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu z dnia 1 grudnia 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Pogorzela na 2024 rok (opinia pozytywna), stanowiącą załącznik nr 8 do 

protokołu, 

- Uchwałę Nr SO-11/0951/619/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 1 grudnia 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania 

deficytu budżetu przedstawionego przez Gminę Pogorzela w projekcie uchwały budżetowej 

na 2024 rok (opinia pozytywna), stanowiącą załącznik nr 9 do protokołu. 

 Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski otwarł dyskusję nad projektem 

uchwały. 

 Radny Andrzej Andrzejewski zapytał o zapis udzielenia kredytu na organizacje 

pozarządowe, dodał, że rozumie, że skoro to będzie kredyt, czyli pożyczka to będzie 

zwrócona. Zapytał jak to będzie wyglądać i jakie organizacje miałyby dostać ten kredyt. 

 Skarbnik Gminy Katarzyna Kowańdy odpowiedziała, że zarówno w tym roku jak 

 i w ubiegłym roku na podstawie zapisu w uchwale Rady Miejskiej jest dozwolone 

Burmistrzowi udzielić stowarzyszeniom pożyczki. W zeszłym roku było 100.000,00 zł, potem 

zwiększaliśmy do 183.000,00 zł w tym roku i w sumie udzieliliśmy pożyczki stowarzyszeniu 

PTK na remont dachu kościoła ewangelickiego w wysokości 183.000,00 zł. Teraz w tej 

uchwale jest ponownie taki zapis. Możemy udzielić pożyczki wtedy, kiedy jest podpisana 

umowa z Marszałkiem gwarantująca, że stowarzyszenie dostanie zwrot i na tą kwotę 

stowarzyszenie ma podpisaną umowę, ksero umowy jest też w urzędzie złożone we wniosku  

i teraz w tym roku w uchwale budżetowej zawarty został taki sam zapis. W paragrafie 10, 

ustęp 1 upoważnia się Burmistrza do: 7) udzielania z budżetu gminy na 2024 r. pożyczek do 

wysokości 110.000,00 zł.  Tak było w 2022 roku i teraz jest taki sam zapis w 2023 roku. 

Burmistrz dodał, że starano się pozyskać środki przez stowarzyszenie, ponieważ 

gmina na takie same rzeczy może dostać 66% dofinasowania, a stowarzyszenie 100%. Gdyby 

gmina realizowała remont dachu to ok. 70.000 zł musiałaby wyłożyć środków własnych, a tak 

będzie praktycznie 100% środków zewnętrznych, jeśli się uda wszystko dobrze rozliczyć. 

Burmistrz dopowiedział, że teraz podobnie jak będzie scena w parku robiona to też 100% 

stowarzyszenie dostanie środków. Wniosek został złożony już do Urzędu Marszałkowskiego. 

Jeśli będzie podpisana promesa to wtedy udzielimy pożyczki, jeśli nie to nie. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że to jest na razie tylko upoważnienie dla Burmistrza, że 

może takiej pożyczki udzielić, dopiero jak stowarzyszenie złoży wniosek z wszystkimi 

dokumentami, bilansami i też ksero umowy z Marszałkiem to wtedy dopiero gmina może 

udzielić takiej pożyczki, na razie jest to tylko plan. 

Radny Krzysztof Goliński zwrócił się z prośbą, aby sukcesywnie co roku zwiększać  

o trochę środki na Ochotnicze Straże Pożarne, jak wiadomo doszła OSP w Kromolicach,  

a środki się chyba nic nie zwiększyły. 

Skarbnik Gminy Katarzyna Kowańdy oznajmiła, że środki były zwiększane,  

w ubiegłym roku były bardzo dużo zwiększone, bo trzeba było zwiększyć wydatki na energie 

i gaz. Gmina musiała dołożyć środków, ponieważ ceny za media poszybowały w górę, a to 

jest również na rozdziale straży. Środki te jednak nie w całości zostały wykorzystane, 

pozostały i zostały częściowo przeniesione na zakupy straży, zatem te środki były dołożone  

i w tym roku również są trochę większe. Skarbnik dodała, że wszystkie jednostki gminy 
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składają wnioski, plany do budżetu na przyszły rok i są to różne życzenia, ale niestety te 

wydatki trzeba obcinać, żeby spiąć budżet i tak np. dom kultury złożył wniosek, który został 

ścięty o 51.933,00 zł, M-GOPS ponad 32.000,00 zł, ZSOiZ ponad 131.000,00 zł, szkoła 

podstawowa ponad 148.000,00 zł, przedszkole 63.000,00 zł, a w urzędzie od razu wydatki 

były zaplanowane mniejsze, budżet ścinany był wszędzie, gdzie się dało. 

Burmistrz oznajmił, że należy dbać o realne wykonanie budżetu i trzeba zabezpieczyć 

środki na potencjalny wzrost, a duży wzrost będzie na płacach w przyszłym roku, ponieważ 

mnóstwo ludzi, którzy pracują w urzędzie, w szkołach zarabiają najniższą płacę, a ta płaca od 

nowego roku rośnie. Samo podniesienie tych płac generuje duże wydatki. 

Skarbnik Gminy dodała, że trzeba podnieść płacę tym, którzy mają tę najniższą  

i zapewnić te środki a np. na wynagrodzenia i pochodne w całym budżecie planowanym jest 

to kwota ponad 17.000.000,00 zł, to jest więcej niż połowa budżetu, więc realnie należy na to 

patrzeć, a więcej już na minusie nie może być, bo te dochody bieżące minus wydatki bieżące 

to mamy 633.000,00 zł na minusie, a nadwyżkę z ubiegłego roku mieliśmy 694.000,00 zł, 

czyli na plusie zostało tylko 61.000,00 zł, nie możemy mieć tego jeszcze większego, a coś 

zapasu trzeba mieć, bo jak zejdziemy do 0, a coś dodatkowego wyskoczy to będzie problem. 

Burmistrz oznajmił, że w ciągu roku szukane są możliwości zdobycia dodatkowych 

środków dla OSP. Tak choćby było z zakupionym samochodem, gdzie 800.000,00 zł to 

dotacja, a 300.000,00 zł środki własne, kupowane były też urządzenia do rozcinania pojazdów 

i tu również była pozyskana dotacja, na nowe bramy do strażnicy w Głuchowie i Kromolicach 

również były pozyskane środki i część środków była własnych. 

Skarbnik Gminy dodała, że w budżecie przeznaczone jest 67.500,00 zł na straż,  

a w poprzednich latach było to coś ponad 50.000,00 zł, wiec jest na pewno coś więcej w tym 

roku zaplanowane. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski wyraził nadzieję, że została  

w budżecie uwzględniona podwyżka dla pracowników urzędu. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że tak jak mamy w zarządzeniu, czyli 5%. 

Burmistrz potwierdził, że jest to niewiele, bo 5%, a inflacja jest o wiele wyższa. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że o tyle co zwiększa się najniższa płaca o tyle 

powinniśmy podnieść wszystkim pracownikom, a my nie jesteśmy w stanie tego zapewnić, bo 

jakbyśmy policzyli wszystkim te prawie 20% podwyżki to nie udałoby się tego budżetu spiąć. 

Skarbnik Gminy wyraziła obawę, że pracownicy będą odchodzić. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski oznajmił, że najniższa płaca idzie 

w górę, a niestety tych starszych pracowników coraz mniej się docenia, nikt nie da 20% 

podwyżki w firmie, a to się należy doświadczonemu pracownikowi. 

Po przeprowadzonej dyskusji nad projektem uchwały budżetowej Przewodniczący 

posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu uchwały. Projekt 

uchwały Komisje zaopiniowały pozytywnie w wyniku głosowania: 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Rewizyjna – 4 głosy „za”. 

 

Ad 4. Wolne głosy i wnioski. 

Burmistrz przedstawił następujące informacje: 
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- W dniu dzisiejszym zostało podpisane rozliczenie zadania „Przebudowa dróg o nawierzchni 

bitumicznej w gminie Pogorzela”. Wykonanych zostało ok. 6,5 km odcinków dróg i ulic, 

wartość to 4.332.774,00 zł. Wybudowane zostały dwa odcinki dróg w Kromolicach, odcinek 

w Bułakowie, Kaczejgórce, droga Wziąchów – Paradów, część ulic w Pogorzeli takich jak 

Rynek, Wałowa, Pl. Powstańców Wielkopolskich, Borecka, Koźmińska, Glinki. 

- Wcześniej zakończony został projekt przebudowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych. 

Utwardzono tłuczniem ok. 2 km 800 m dróg: dwie drogi w Gumienicach, jedną w Głuchowie, 

zmodernizowano też dwa odcinki drogi w Kromolicach o nawierzchni asfaltowej, wartość  to 

prawie 400.000,00 zł, ok. 90% to dotacja z Urzędu Marszałkowskiego.  

- Wspólnie z powiatem gostyńskim wybudowano 583 m chodników: w Ochli 271 m oraz w 

Gumienicach 277 m. Ułożono też kawałek chodnika (35 m) z kostki używanej przekazanej 

przez powiat w Bułakowie, tak, żeby przejście dla pieszych mogło zaistnieć przy przystanku, 

który tam powstał.  

Ogólnie w tym roku powstało w gminie o wiele więcej nowych chodników np. przy okazji 

budowy drogi Wziąchów – Paradów powstał odcinek chodnika w Paradowie, a także przy 

okazji modernizacji dróg w  Pogorzeli powstało lub przebudowanych zostało kilka odcinków 

chodników. 

- 781.280,00 zł to kwota dotacji, jaką gmina otrzymała na wymianę oświetlenia ulicznego na 

energooszczędne typu LED. 

- W dniu jutrzejszym rozpoczyna się przyjęcie grupy wolontariuszy z Komitetu Współpracy  

z Leudal, jutro będą pakowane dary, które na miejscu zostały zakupione i w sobotę będą 

rozdawane dzieciom, seniorom i członkom Towarzystwa Osób Niepełnosprawnych, znalazło 

się ponad 60 darczyńców i prawie 100 paczek będzie wydanych. Poza tym darczyńcy  

z Leudal przeznaczyli 7.000,00 zł na posiłki dla naszych mieszkańców, będzie z tego 300 

talonów na obiad. 

 

 Radny Krzysztof Goliński zwrócił uwagę, że odśnieżając w nocy drogi zauważył, że 

we Wziąchowie świecą się lampy na odcinku od salki w stronę na Małgów. 

Burmistrz oznajmił, że skoro świecą się cały czas to zapewne coś się poprzestawiało, 

niedawno we Wziąchowie był wyłączony prąd i zapewne jak go włączali to zegary się 

przestawiły, zostanie to zgłoszone i poprawione. 

 

Ad 5. Zamknięcie 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski podziękował wszystkim za przybycie i o godz. 13:25 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

                                                                                Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

                                                                                  

                                                                                 Eugeniusz Paszkowski 

 
Protokołowała:      

Ewa Mazurek                                                             


